
Teambuilding prváků 2023 
Ve dnech 13.‒15. října 2023 proběhla víkendová seznamovací teambuildingová akce pro studenty 

prvních ročníků bakalářského studia na FŽP UJEP.  V pátek jsme se vydali autobusem nejprve na skládku 

komunálního odpadu Orlík IV v Malšovicích. Již po cestě jsme se dozvěděli o skládkování spoustu 

zajímavých informací od kolegy Tomáše Lanka. Na vlastní oči jsme měli možnost vidět, že zlepšovat 

osvětu třídění odpadu je stále velice žádoucí.  

 

Vedoucí skládky pan František Šípal nám ukázal nejen samotnou aktivní část skládky a již 

revitalizovanou část (obrázek nahoře), ale i nově budovanou část skládky (obrázek dole).  

 

 

 



Poté jsme se vydali do obce Janov u Děčína, kde jsme si mohli prohlédnout outdoorovou výstavu  

velkoformátových fotografií s názvem „Neodcházím. Jen se měním.“ Příběh lesa. Poutavou přednášku 

k této výstavě nám udělal pan Jakub Urbánek.  

 

Všichni jsme si mohli prohlédnout, jak se les v oblasti Českého Švýcarska změnil za posledních 100 let, 

od mniškové kalamity ve 20. letech 20. století až po kůrovcovou kalamitu v současnosti a následky 

požáru z loňského roku. Měli jsme možnost si uvědomit, že kalamity tu byly, jsou a budou. Jedná se 

o změnu lesa, který z této oblasti neodchází, ale jen se mění v čase. A že se nyní mění přirozenou 

cestou, bylo vidět na posledních snímcích této výstavy i reálně poslední den naší akce.  

 

Pak už jsme se vydali do Krásné Lípy, kde jsme měli zajištěné ubytování na terénní základě BUK, kam 

jsme kolem 18 hodiny dorazili, a kde nás již čekala teplá večeře.  



Po večeři následovala nejočekávanější část večera v podobě seznamovacích her. Organizace se ujali 

kolegové  z katedry životního prostředí Katka Marková, Diana Holcová a Jakub Vosátka. Cílem bylo se 

vzájemně poznat a také naučit se spolupracovat. Jak bylo vidět, studenti se zapojili a užívali si to.   

 

 

 



V sobotu od 9 hodin zástupci jednotlivých kateder (Jakub Vosátka, Jana Müllerová, Dan Bůžek a Lenka 

Žižková) krátce představili činnosti jednotlivých kateder a nezapomnělo se i na doporučení, jak zvýšit 

úspěšnost studia na fakultě (Jitka Elznicová).  

Poté jsme měli naplánovanou brigádu v blízkém lese, ale počasí nám moc nepřálo.  

I zde se projevila důležitost spolupráce a nechyběla ani dobrá nálada, takže se nám podařilo i přes 

nepřízeň počasí uklidit klestí na hromadu a zasadit několik stromků. 



Po usušení na ubytovně, výborném obědu a odpočinku jsme si opět zahráli hry.  

 

 



Později jsme vyrazili do Krásné Lípy prohlédnout si expozici v Domě České Švýcarsko. Po oba večery 

bylo možné trávit čas i venku při táboráku, které se protáhlo až do ranních hodin. 

 

Za to, že se všem na ubytovně líbilo, patří velké díky lidem z katedry environmentální chemie 

a technologie, jmenovitě Davidovi a Lence Žižkovým, Petře Veronesi Dáňové, Danovi Bůžkovi a Jirkovi 

Štojdlovi, kteří připravili před naším příjezdem ubytovnu pro teambuilding a pak zajišťovali stravu po 

celou dobu akce. Vydatně pomáhali i další pedagogové. O tom, že všem chutnalo, svědčí i úsměvy na 

tvářích účastníků. Ten největší jim vykouzlilo fakultní tričko, které si jako vzpomínku na tuto akci odváží.  

  

 



V neděli ráno jsme po snídani vyrazili v 9 hodin na místo, které bylo v loňském roce postiženo požárem.  

Průvodcem nám byl pan Václav Sojka ze Správy národního parku České Švýcarsko. 

 

 

Na vlastní oči jsme se mohli přesvědčit, jak si příroda s požárem poradila a snad to všechny přesvědčí, 

že bude nevhodnější v národním parku do této oblasti nezasahovat. Bude to i skvělá laboratoř o tom, 

jak rychle dojde k regeneraci lesa v dané oblasti. 



Do Ústí nad Labem jsme se vrátili před druhou hodinou.  

Teambuldingová akce měla od studentů pozitivní odezvy. Pomohla jim více poznat své spolužáky 

i některé členy pedagogického sboru. Doufáme, že jsme dobře vysvětlili rozdíl mezi středoškolským 

studiem a studiem na vysoké škole, kdy se vyžaduje větší samostatnost od studentů.  

 

Pokud studentům vydrží jejich nasazení, které ukázali v rámci teambuildingu, doufám, že úspěšně 

zvládnou všechny zápočty a zkoušky a my se opět setkáme v květnu na kurzu Krajinné terénní cvičení.  

Během teambuidingu jsme s pedagogy již diskutovali nad příští akcí. Budoucí prváci se mají již nyní na 

co těšit. Takže neváhejte a přihlaste se k nám studovat.  

 

Za celý realizační tým zapsala: Jitka Elznicová 

 


